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Medlemmer og mødedeltagere: 
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Niels Egeberg, Storkøbenhavn Vest (KSV) 

Flemming Hansen, København (KK)  

Kurt Jensen, Bornholm, (KB) Afbud 

Boris Damsgaard, Nordsjælland (KNS) Afbud 

Ingvar Frier, Storkøbenhavn Nord, (KSN) 

Kurt Sjøgreen, Storkøbenhavn Vest (KSV) Afbud 

Svend-Erik Fangel Pedersen, København, (KK) Afbud 

Kurt Pedersen, Bornholm, (KB) afbud 

 

Referat sendes også til 

Webpostkasse Nordsjælland 

Webpostkasse Bornholm 

 

Referatet er indført i kursiv i dagsordenen. 

 

  

Dagsorden:  

 
1. Velkomst. Husk rejseafregningsbilag.  

Poul Erik bød velkommen, og vi udvekslede erfaringer med afholdelse af diverse 

forskellige møder som webmøder. Meget lange møder er vanskelige at holde, hvis ikke 

mødelederen er meget struktureret. Ellers var der positive reaktioner på f.eks. 

borgermøder, hvor der har været meget større deltagelse end ved fysiske møder.   

2. Referatet af Regionsmøde nr. 50. den 24. februar 202. Formel godkendelse.  

Referatet blev endeligt godkendt i udgave dateret 4. marts 2020, og kan lægges på 

hjemmesiden. Gunnar beder sekretariatet om at gøre dette. Fremover afholdes 

møderne kl. 18. 

3. Korte aktuelle meddelelser fra formand og kredsene. 

- Kommende KR/årsmøde-datoer. 

- KNS nåede at afholde årsmødet før Corona aflyste alle møder. KSN afholder 

årsmøde 23. september. KK udsætter årsmødet til det ordinære årsmøde 2021. 

- Ref. fra kredsene/REKU-beretning og REKU-dagsorden vedr. 10/6-20 

fremsendes. Ingen bemærkninger. 

Herunder ny struktur for REKU-arbejdet.   

Der var i REKU stor enighed om at arbejdet i REKU er nødvendigt også i den nye 

struktur. På mødet blev der fremlagt en ny strategi for Web-postkasserne, idet 

der nogle steder modtages store postmængder hver dag. Der skal gøres forsøg 

på at begrænse postmængden. Der er ved at blive udarbejdet et nyt 

velkomsthæfte, der er tilpasset den nye struktur. 

- Arrangementsplan for efteråret 2020 og 2021.  



- Sekretariatet udsender en plan for efteråret og heraf fremgår det at 

Regionsseminarer aflyses, og i stedet afholdes to faglige seminarer et i Øst- og 

et i Vestdanmark. Formandsmødet afholdes primo november. 

- FLR kampagne skræmmeskilte og adgangsproblemer til naturen. 

- Det er en flot kampagne som kan anvendes i temagrupperne i de lokale 

friluftsråd. 

- Drøftelse af div. høringssvar vedr. vedr. HOFORs udledningsønske til Øresund. 

- Den voldsomme debat om udledning af urenset spildevand til Øresund 

resulterede i en pressemeddelelse fra Friluftsrådet signeret af formanden, med 

fokus på hele Øresund. Kreds København udsendte deres egen 

pressemeddelelse, hvor udgangspunktet var mere lokalt. 

- Høringsforslaget vedr. Hovedstadens Regionale udviklingsstrategi. 

- Der blev afgivet et fælles høringssvardateret 24. april. Friluftsrådet anbefaler 

f.eks. at den rekreative multifunktionalitet tænkes ind i klimatilpasningsprojekter 

og -løsninger. 

- Naturparken Vestamager. 

- Der er for tiden debat om indretningen af indgangsområderne. 

- Naturparken Mølleåen. 

- Om eftermiddagen var det nye Naturparkpas blevet introduceret ved et 

arrangement ved Buresø. Det beskriver 14 naturparker og ved at besøge de 

enkelte parker kan man på et smart stempel i passet. 

- Naturstyrelsen: Nyt fra brugerrådene. Gunnar og PEP.  

- Der er vældig debat om urørte skove og anden biodiversitetsskov. Poul Erik 

oplyste at 40% af al disse skove findes i Nordsjælland. Yderligere skal Gribskov 

udnævnes til Naturnationalpark 

- Nationalpark Kongernes Nordsjælland.  

- Nationalparkplanen er godkendt af bestyrelsen og sendes nu i 4 ugers høring. 

- Nationalpark Skjoldungelandet 

- Friluftsrådets kandidat Brian Petersen er blevet formand for Naturparkrådet. 

- ”Naturparken” på Nordhavn. Status. FH. 

- Intet nyt. 

- Status på Grøn omstilling i kommunerne, herunder særligt i vestegnen. PEP. 

- Det er vigtigt at der fokuseres på grøn omstilling og at det indgår i de grønne 

råds arbejde. 

- Status på vandrådene 2020 område Øresund, Roskilde og Køge Bugt. PEP 

- Både Øresund og Roskilde- og Isefjord er næsten klar. Vi har ingen 

informationer om Køge Bugt. De to førstnævnte vandråd, har haft stor nytte af 

de relationer og den tillid der er blevet opbygget igennem mange års 

samarbejde imellem erhverv og friluftsliv. 

- Peter Beiersagen ved Ørsholt/Gurre Sø genoptages, da stien fortsat er nedlagt. 

- Kreds Nordsjælland vil støtte ethvert initiativ der kan genåbne stien ned til søen. 

Det er en strækning på 50 meter der er afspærret, så man kun kan passere 

stedet og ikke gå ned til søbredden. 

            

4. Sager til drøftelse og evt. beslutning. 

- Regionsseminar på Bornholm den 25-25 april 2020. Aflyses?  

- Seminaret er aflyst – Gunnar aflyser bookning på hotel og giver besked til 

indlægsholdere. Hvis der i kredsene er afholdt udgifter til arrangementet, vil de 

blive dækket af sekretariatet.  

      -   Ny lokal kredsstruktur. Hvad er status?  Herunder de særlige vilkår, som  

  rammer Kreds København og Bornholm. Indsamling af adresser. 

  De udsatte årsmøder kan give problemer med at indsætte en ny bestyrelse, der 

  måske kun får måneder til at arbejde i, inden der igen skal indkaldes til årsmøde. 

  KK vil satse på at fortsætte uændret indtil foråret 2021. 

 



      -    Stier på tværs regionen m.m. Niels, samt stien Øresund til Frederikssund.GB 

    Stien er ved at få luft under vingerne, idet der er indgået aftale med en leve-  

    randør af IT-systemet. Dermed kan indtastning af ruter og beskrivelser     

 påbegyndes efter sommerferien. 

                  -   Råstofudvinding i Regionen. Planen udskudt. PEP, samt sag fra Kvistgård. 

 Det burde ikke være muligt – men hele råstofplanen er blevet  

 kasseret og arbejdet skal gå om. 

          

5. Eventuelt.  

 

Ved næste møde i kontaktudvalget vil vi gerne høre landbrugets indstilling til at 

udenlandske investorer opkøber landbrugsarealer. 

  

 

      6. Evaluering af mødet og ønsker af dagsordenspunkter til næste møde. 

 Mødet sluttede kl. 22. Næste møde afholdes på Bastkær 1 31. august kl. 18 

 

 

Tilrettet 1. juli 2020 


